
Hilversum. 21 februari 2022

Vragen Art. 41 ex RVO inzake de stand van zaken m.b.t. de realisatie van een 
toekomstbestendige bluswatervoorziening

Inleiding. Een goed functionerende bluswatervoorziening is een belangrijke voorwaarde voor een 
effectieve brandweerzorg. Vanuit dat uitgangspunt heeft de fractie van Hart voor Hilversum op 21 
juli vorig jaar Art. 41 ex RVO vragen gesteld, die op 20 september 2021 door het College zijn 
beantwoord1. Kortheidshalve verwijzen wij daar verder naar.

Bij de genoemde beantwoording van de vragen van 21 juli 2021 gaf het College aan dat de Regionale 
Brandweer van de Veiligheidsregio Gooi- en Vechtstreek (VRGV) druk doende was om te komen tot 
een regionale visie bluswatervoorziening. Eerder, In haar brief aan de Raad van 4 maart 2021, duidde 
het College daar reeds op. Ook meldde het College dat door de VRGV aan een impactanalyse van de 
visie wordt gewerkt.

Het College gaf verder aan dat de Raad actief zou worden geïnformeerd over de genoemde visie en 
de impact daarvan, zodra deze in het najaar van 2021 aan het AB van de VRGV zou zijn aangeboden. 

Onze fractie stelt vast dat aan dit voornemen van het College tot op de dag van vandaag nog geen 
uitvoering is gegeven.

Aanleiding. Op 1 december 2021 heeft het AB VRGV de genoemde visie vastgesteld en opdracht 
gegeven tot de implementatie daarvan2. In de stukken van de AB vergadering van 1 december 2021 
van de VRGV is intussen het Visiedocument Bluswatervoorziening BGV, als bijlage van de betreffende 
Oplegnotitie3 te vinden. 

Na analyse van de vergaderstukken en de genoemde brief van 1 december 2021 komt onze fractie 
tot de conclusie dat de uitwerking van de visie in een implementatieplan voor een 
toekomstbestendige bluswatervoorziening nu op het bordje van de regiogemeenten ligt, die daartoe 
met de onderscheiden drinkwaterbedrijven (in Hilversum is dat Vitens) aan tafel moeten en waarbij 
de Brandweer van de VRGV een adviserende rol heeft.

Vraagpunten. 

Bij de beantwoording van de meergenoemde vragen van de fractie van Hart voor Hilversum van 21 
juli 2021 geeft het College in samenspraak met de Regionale brandweer in haar College brief van 20 

1 Collegebrief van 20 september 2021, zaaknummer 1042505
2 Brief AB Veiligheidsregio GV van 1 december 2021, pt. 4 
3 Oplegnotitie Visie Bluswatervoorziening van 1 december 2021 met één bijlage



september4 aan dat de bluswatervoorziening (capaciteit) van 107 van het totaal aantal van 1650 
bluskranen in diverse wijken en buurten van Hilversum niet op orde zijn, terwijl in de genoemde 
oplegnotitie5 sprake is van 108 resp. 83 brandkranen van de in totaal 1916 brandkranen in Hilversum. 
Dat roept een vraag op omtrent de precieze grootte van het bluswaterprobleem in Hilversum.

1. Kunt u aangeven welke aantallen nu juist zijn en dan gesplitst naar brandkranen met een 
capaciteit van 30 resp. 60 kubieke meter/uur, die (nog) niet op orde zijn ?

In verband met voorgaande en in aansluiting op het gestelde in uw Collegebrief van 4 maart 20216 
over de oplossing, samen met Vitens, van structurele problemen in de bluswatervoorziening 
(immers, bluswatercapaciteit niet overal in Hilversum op orde !), waarbij u stelt te verwachten voor 
het zomerreces (van 2021 !) hierover met conclusies te kunnen komen, heeft onze fractie de 
volgende vraag:

2. Wat zijn de conclusies van het gesprek over structurele oplossingen vanuit en samen met 
Vitens in het kader van de contractueel overeengekomen bluswatercapaciteit en kunt u deze 
met de Raad delen ?

Bij de beantwoording van de vragen van onze fractie van 21 juli 2021 gaf u in de betreffende 
Collegebrief (antwoord 2) aan dat U de Raad actief zou informeren over de inhoud van de regionale 
visie bluswatervoorziening en de impact daarvan, zodra deze door het AB VRGV zouden zijn 
vastgesteld.

3. Wanneer wordt de Raad geïnformeerd over de vastgestelde regionale visie 
bluswatervoorziening en de impact daarvan ?

4. Wordt de financiële en overige impact van de genoemde visie verwerkt in de komende 
Voorjaarsnota 2022 ?

Over de inhoud genoemde Visie Bluswatervoorziening van de VRGV valt op dit moment het volgende 
voorshands op te merken. In de landelijke Handreiking Bluswatervoorziening en Bereikbaarheid 
20197 is een benadering uitgewerkt op grond van zeven maatschappelijke thema’s. In de genoemde 
visie van de VRGV wordt daarnaar verwezen8. In dit document is echter gekozen voor een 
vereenvoudiging van deze aanpak die overeenkomt en ook herkenbaar is de dagelijkse praktijk. Dat 
houdt voor het AB VRGV in dat er voor gekozen is om slechts 4 thema's te behandelen en niet alle (of 
in ieder geval méér) genoemde thema’s uit de Handreiking9. 

Het betreffen onder andere de thema's "Vitale infrastructuur en voorzieningen" (waaronder valt 
"verstoring drinkwatervoorziening, energievoorziening en rioolwaterafvoer en afvalwaterzuivering"). 
In onze optiek zouden daaronder ook de activiteiten op het Media Park moeten vallen alsmede de 
bedrijfsvoering in het regionale ziekenhuis in onze gemeente. Daarnaast wordt geen aandacht 
besteed aan een zeer voor de hand liggend thema, dat meerdere gemeenten van de regio raakt. 
Daarbij gaat het om "Verkeer en vervoer" (daaronder vallen het vervoer van gevaarlijke stoffen over 
de weg en over het spoor). In onze regio is vervoer van gevaarlijke stoffen over de A1 aan de orde 
maar ook over het spoor, aangezien ons spoor door Gooise Meren, Hilversum en Laren onderdeel is 

4 Collegebrief van 20 september 2021, zaaknummer 1042505, antwoord op vraag 3
5 Oplegnotitie Visie Bluswatervoorziening van 1 december 2021, p. 3 (staatje)
6 Collegebrief Bluswatervoorziening van 4 maart 2021, zaaknummer 724458
7 Handreiking Bluswatervoorziening en bereikbaarheid 2019 van 17 januari 2020, p. 18 e.v.
8 Visiedocument Bluswatervoorziening Brandweer Gooi & Vechtreek, p.6, paragraaf 1.1., laatste alinea
9 Handreiking Bluswatervoorziening en bereikbaarheid 2019 van 17 januari 2020, Hoofdstuk 3



van het Basisnet voor vervoer van gevaarlijke stoffen over het spoor. Onze fractie heeft dan ook de 
volgende vraag:

5. Waarom zijn de twee genoemde (en onderstreepte) thema’s weggelaten en heeft het AB van 
de VRGV deze ook niet opgenomen en uitgewerkt in het genoemde visiedocument van de 
VRGV ?

Zoals eerder gemeld ligt de bal nu bij de gemeenten. En dus ook in Hilversum. Het ligt voor de hand 
dat een lokaal implementatieplan over een toekomstbestendige bluswatervoorziening zal moeten 
worden opgesteld om de regionale visie verder handen en voeten te geven. Onze fractie heeft 
daarom de volgende vragen:

6. Wordt door of namens Hilversum reeds aan een implementatieplan voor het realiseren van 
een toekomstbestendige bluswatervoorziening gewerkt ?

7. Zo ja, zoekt u daarbij de samenwerking met de andere regiogemeenten en – in voorkomend 
geval – met gemeenten van andere (nabije) veiligheidsregio’s, zoals Utrecht, waar men al 
een stap verder is ? Zo neen, waarom niet ?

8. Wanneer kan een implementatieplan voor het realiseren van een toekomstbestendige 
bluswatervoorziening in Hilversum aan de Raad worden voorgelegd ?

Ook gaf het College bij de beantwoording van meergenoemde vragen van onze fractie aan, dat de 
regionale brandweer graag een keer een toelichting zou willen geven in een commissievergadering 
om in dit zeer complexe dossier duiding te geven. Maar ook dat heeft de Raad nog tegoed.

9. Wanneer geeft de Regionale Brandweer een keer een toelichting in een 
Commissievergadering (of in een Beeldvormende Sessie ter zake) om dit zeer complexe 
dossier duiding te geven ?

Tenslotte, mede naar aanleiding van een Brief van de Inspectie Justitie en Veiligheid (Min. Justitie en 
Veiligheid) van 11 juni 202110 aan de Voorzitters van alle Veiligheidsregio’s, waarin de inspectie 
verwachtte dat het informatiesysteem Geo400V voor de zomer van 2021 bij alle veiligheidsregio’s 
wel zou zijn geïmplementeerd en op orde zouden hebben, heeft onze fractie aanvullend de volgende 
vraag:

10. Is de operationele informatievoorziening over de bluswatervoorziening voor de eenheden op 
straat (in dit geval in het bijzonder in Hilversum) geïmplementeerd en op orde ?

Gelet op het bijzondere veiligheidsbelang om de bluswatervoorziening, waarvoor reeds in 2014 door 
onze fractie aandacht werd gevraagd en waarop u op 29 augustus 2014 hebt geantwoord11 , maar 
waarvoor ook via een unaniem aangenomen motie in datzelfde jaar in de Raad werd besloten12, de 
bluswatervoorziening in Hilversum op orde te hebben en te houden, dringen wij bij u aan op een 
spoedige behandeling van de gestelde vragen over dit reeds lang lopende probleem. 

Namens de fractie van Hart voor Hilversum,

Ron Lancé en Jan Slingerland, raadsleden van Hart voor Hilversum

10 Brief Inspectie Justitie en Veiligheid, kenmerk 2922905 van 11 juni 2020
11 Collegebrief van 29 augustus 2014, ‘Beantwoording vragen van de fractie van HvH inzake voldoende 
bluswater bij een treinongeluk met gevaarlijke stoffen’, zaaknummer 205194, Gemeenteblad IV 2014, nr. 8
12 Motie nr. 14/62 van 10 december 2014 ‘Genoeg bluswater voor trein met gevaarlijke stoffen’


